

4th Canadian Public Safety Interoperability Workshop: A CITIG National Forum

“From Action to Results”



CANADIAN
POLICE
RESEARCH
CENTRE



Date: December 5 - 8, 2010 (Sunday evening to Wednesday afternoon)

Location: The Fairmont Empress, Victoria, BC

Registration Cost: \$450 + HST(\$504.00), includes all plenary sessions, Sunday evening meet and greet, Monday evening exhibitors reception, 3 breakfasts, 2 lunches and 5 refreshment breaks

*****Please note conference sessions will only be offered in English*****

The Fourth Canadian Public Safety Interoperability Workshop aims to again bring together a broad base of public safety and emergency management practitioners to develop a mutual understanding of the key voice and data - interoperability issues facing today's public safety sector. With a focus on information exchange, topic-specific discussion and interactive break-outs, the fourth national workshop aims to support and promote the transfer of best practices and experience, and the development of a more unified approach to public safety interoperability across the country, between nations and internationally.

Once again delegates can expect to be “put to work” in extensive break-out sessions. While some of these sessions are designed to continue the development of the Canadian Communications Interoperability Plan, or CCIP, others will focus on providing support and assistance to regional delegates as they begin, or further, the development of local, regional, provincial and inter-provincial Communications Interoperability Plans. Additional break-outs will explore other aspects of the SAFECOM Interoperability Continuum such as creating governance models, SOP's, Training, Exercises and Usage.

Delegates will come away with real-world insights, practical knowledge, and a common sense approach to moving forward. They will also be provided with numerous tools they can take home and begin working with immediately. The Workshop will also have hands-on sessions designed to help gain an understanding of, or work toward making progress on, key issues, including:

- National and Cross Border Interoperability Planning
- Provincial, regional and local interoperability strategic planning
- Interoperability and the challenge of governance
- Trends in interoperability technology, including both voice and data related issues
- Practical advice on running interoperability training & exercises
- Spectrum Management with a focus on 700 MHz & the “Digital Dividend”
- Situational Awareness, Common/User Defined Operating Pictures, GIS Systems and Blue Force Tracking

Target Audience:

Interoperability leaders & practitioners from:

- First-responder agencies (law enforcement, fire, paramedics, emergency managers)
- Other public safety providers (federal, provincial, municipal)
- Military & Coast Guard
- Government Agencies & Utilities
- Non-Governmental Organizations in the emergency response and humanitarian aid sphere
- Academic and Research Institutions
- Industry

Conference Accommodation

The Fairmont Empress
721 Government Street
Victoria, BC

- CACP – CITIG Conference Rate: \$129 plus taxes per night
- Room block held until November 2, 2010
- Direct Hotel Reservations: (250) 384-8111
Toll Free: (800) 441-1414

Conference Registration

Registrations must be made in advance, online at www.cacp.ca. For those without Internet access please call (613) 233-1106 for further assistance.

For more information about the Canadian Interoperability Technology Interest Group, please visit the CITIG website @ www.citig.ca

Le 4^{ème} atelier canadien sur l'interopérabilité en matière de sécurité publique : une tribune nationale

« De l'action aux résultats »



CENTRE
CANADIEN DE
RECHERCHES
POLICIÈRES



Date : du 5 au 8 décembre 2010 (du dimanche en soirée au mercredi après-midi)

Endroit : Fairmont Empress, Victoria (Colombie-Britannique)

Frais d'inscription : 450 \$ + TVH (504.00 \$). Le prix comprend : la séance d'accueil la soirée du dimanche, les plénières, la réception en soirée lundi, trois déjeuners, deux dîners et cinq pauses-santé.

À noter : les séances de la conférence sont présentées uniquement en anglais

Le quatrième atelier canadien sur l'interopérabilité en matière de sécurité publique vise à réunir un large éventail de spécialistes de la sécurité publique et de la gestion des urgences afin de mieux cerner les enjeux d'actualité de l'interopérabilité dans les communications vocales et les données. Ce quatrième atelier national mettra l'accent sur l'échange d'information, des discussions thématiques et des séances interactives en petits groupes; il est destiné à faciliter et encourager le transfert de pratiques exemplaires et d'expériences ainsi qu'une approche plus unifiée de l'interopérabilité en matière de sécurité publique à l'échelle nationale, entre divers pays et à l'échelle internationale.

Encore une fois, les délégués peuvent s'attendre à être « mis au travail » dans d'intenses séances de discussion en petits groupes. Certaines d'entre elles seront consacrées au raffinement du Plan canadien d'interopérabilité des communications (PCIC), et d'autres apporteront appui et assistance aux délégués régionaux en vue de créer ou détailler des plans d'interopérabilité des communications locaux, régionaux, provinciaux et interprovinciaux. Des séances supplémentaires examineront d'autres aspects du continuum d'interopérabilité de SAFECOM tels que les modèles de gouvernance, les procédures normalisées, la formation, les exercices et l'utilisation.

Les délégués obtiendront de nouvelles perspectives des réalités du terrain, des connaissances concrètes et des moyens d'action pratiques. Ils recevront en outre de nombreux outils qu'ils pourront utiliser immédiatement. Les séances de travail de l'atelier sont conçues de façon à rehausser la compréhension de divers enjeux clés et à permettre de réaliser des progrès à leur égard :

- planification nationale et transfrontalière de l'interopérabilité;
- planification stratégique de l'interopérabilité provinciale, régionale et locale;
- l'interopérabilité et le défi de la gouvernance;
- tendances dans la technologie de l'interopérabilité, y compris problèmes liés à la voix et aux données;
- conseils pratiques sur la formation et les exercices en matière d'interopérabilité;
- gestion du spectre, en particulier la bande 700 MHz et le « dividende numérique »;
- connaissance de la situation, images communes des opérations définies par l'utilisateur, systèmes d'information géographique et « suivi des forces bleues »

Participants ciblés :

Exécutifs et praticiens de l'interopérabilité :

- Service d'intervenants de « première ligne » : (application de la loi, incendies, personnel paramédical, gestionnaires de mesures d'urgence)
- Autres services de sécurité publique (fédéraux, provinciaux et municipaux)
- Militaires et Garde côtière
- Organismes gouvernementaux et publics
- Organisations non gouvernementales dans le domaine de l'intervention d'urgence et de l'aide humanitaire
- Établissements d'enseignement et de recherches
- Milieu de l'industrie

Hébergement

Fairmont Empress
721, rue Government
Victoria (Colombie-Britannique)

- GICTI – ACCP (CACP-CITIG National Forum) – prix : 129 \$ / nuit, taxes en sus
- Bloc de chambres réservées jusqu'au 2 novembre 2010 seulement
- Réservations de l'hôtel : (250) 384-8111
numéro sans frais : (800) 441-1414

Inscription pour la conférence

Veillez vous inscrire à l'avance en ligne www.cacp.ca. Pour obtenir du soutien, vous pouvez contacter l'Association canadienne des chefs de police (ACCP) au 613-233-1106

Pour plus d'information sur le Groupe d'intérêt canadien sur la technologie de l'interopérabilité (GICTI), visitez son site :

www.citig.ca